
עלון מס' 324 | פסח תשפ"ד

העצמה אישית תורנית

לקבלת  העלון במייל יש לשלוח בקשה לכתובת:
e.shalhevet@gmail.com

בס"ד

מיסודם של הגאון ר' שמשון דוד פנקוס זצוק"ל והגאון ר' עזריאל טאובר זצוק"ל

קול שלהבת
KOL SHALHEVES

ניתן להאזין לשיחות המרתקות 
בנושאים:

חינוך
יעוץ נישואין

אמונה
השקפה

 ועוד נושאים מגוונים

באידיש, עברית ואנגלית

בקול הלשון: 

03-6171103
073-2951103

במחיר שיחה רגילה

בחו"ל קול שלהבת:

929.222.9900
המשך בעמ’ 2

דבר המערכת
אין הדבר תלוי אלא בי / אני לא תלוי באף אחד!!!  
בשבוע הקרוב יחול היארצייט החמישי של מחולל גיליון שלהבת, איש יהודי רבי עזריאל זצוק"ל 
שלזכרו תאוות נפש, בימים אלו שעיני כל העולם ובפרט בארץ הקודש... עיני כולם נשואות 
לאיום מציר הרשע איראן... שגורמת כאב ראש לכל העולם כולו... בהקשר הזה אני נזכר איך 
שר' עזריאל התבטא הרבה פעמים... הוא חזר הרבה פעמים על משפט שבימים אלו קצת לא 
נעים לומר את המשפט הזה... הוא אמר: היות ו'מכל מלמדי השכלתי' וצריך ללמוד מכל אדם, 

אז אני תלמיד של... של... של לא פחות ולא יותר- של חומייני ימ"ש!!
כן... למי שלא יודע את ההסטוריה של עשרות השנים האחרונות, אותה איראן שכיום נחשבת 
ציר הרשע והביצה הטובענית שממנה יוצאים כל קיני הצרעות... הרי עד לפני כמה עשרות 
זכר לטרור איסלאמי  שנים, איראן הייתה נחשבת למדינה מערבית מפותחת... לא היה שם 
והם אפילו נאבקו בזה... והכל התחיל מאיש אחד בלבד!!!! שייך אחד שקראו לו חומייני שהוא 
האמין בכוחו והוא לקח על עצמו להפיץ את האיסלאם בכל העולם, ואכן מדינת איראן זיהתה 
את הסיכון וגרשה אותו מהמדינה... חומיני אכן הוגלה לצרפת אבל גם שם הוא לא התייאש... 
איסלאמי  הסתה  חומרי  עם  וקסטות  קלטות  המון  המון  ושלח  דבריו...  את  להטיף  והמשיך 
וחלחל...  חלחל  זה  לאט  ולאט  איסלאמיים...  בחומרי הסברה  איראן  את  הציף  הוא  קיצוני... 
והוא הצליח לגרום לתסיסה בקרב אספסוף איסלאמי קיצוני שביום בהיר קמה הפיכה צבאית 

והאיסלאם הקיצוני השתלט על איראן... והנה אנחנו פה!!! 
זאת אומרת: האיום האיראני שמצליח כיום לנדד שינה מנשיא ארצות הברית, וכל העולם כולו 
נאלץ להתמודד עם הכאב ראש הזה... צריך לדעת שהאמת היא שכל הבוץ הזה נזקף מתחילה 
ועד סוף לאדם אחד בודד!!!!! ולא סתם בודד... אלא אדם שנזרק... גורש בבושת פנים מארצו... 
זה  וכל  הצליח!!!  דבר  של  ובסופו  ולהתסיס  להסית  והמשיך  ויתר...  ולא  התעקש,  הוא  אבל 

מתחיל ונגמר באדם אחד בודד שהאמין בשליחותו )הרעה(!!!
ר' עזריאל לקח את הדוגמא השלילית הזו, בקל וחומר בן בנו של ק"ו למקום החיובי!!!

אם בן אדם אחד בודד יכול לעשות כזו מהפכה שלילית!!! אז ק"ו שבן אדם אחד יכול לחולל 
מהפכה חיובית!! אם אני חושב שה' מזמין אהבה, וה' רוצה שאנחנו נמליך אותו ונחפוץ בו, אז 
אני מוכן ומזומן ואני לא מחכה לאף אחד, אני לא צריך את השיתוף פעולה של הציבור... כי אני 
היוזם!!! אני יוצא לדרך וגמרנו.. אני לא מחכה למאה אנשים שיעמדו לצידי, גם לא חמישים, 
ואפילו לא שני אנשים... גם אם אף אחד לא ישתף איתי פעולה... אין הדבר תלוי אלא בי!!! אני 

לבד יכול לקום ולעשות!!! זה היה המוטיב שלו וכך הוא יצא לדרך!!! 
 ואני מוכרח לומר, כאחד שזכיתי להיות מקורב אליו תקופה קצרה אבל מכוננת... זה היה הסוד 
הצבאי שלו!!! 'אין הדבר תלוי אלא בי' שזה אומר: שאני גם לא תלוי באף אחד... אני לבד יכול 

לקום ולחולל מהפכה... 
אני באופן אישי מכיר הרבה יהודים יקרים... שאיכפת להם כבוד שמים והם רוצים לקום ולפעול 
ולעשות ולהרבות חיילים לעבודת ה'... והם מצידם היו רוצים ללכת כמו אברהם אבינו מעיר 
ויוצא לי לדבר איתו, והוא מספר לי  לעיר ולקרא בשם ה' ולהאהיב שם שמים על הבריות... 
בלהט כמה הוא רוצה... כמה הוא מבין שחייבים לקום ולעורר לבבות לאביהם שבשמים... ואז 

אני שואל אותו כמו חבר: נו... אז קדימה... איפה זה תקוע?? 
הוא מושך בכתפיו ואומר לי: אני רוצה אבל מה... מי... איך בדיוק... כי... כי 
מתחיל??  בדיוק  אני  מאיפה  חוט...  קצה  לי  תן  בדיוק...  מאיפה  מאיפה... 
בבקשה!! הנני מוכן ומזומן... אני יושב ומחכה לפעול אבל אף אחד לא קורא 
לי... אני יושב ומחכה שמישהו יפנה אלי... לבנות איזה תשתית ורקע... שאני 

אוכל להתניע ממנו קדימה... אבל לבנתיים אני מחכה...
אז זהו!!! שזה בדיוק מה שלימד אותנו ר' עזריאל: 

רוצה לפעול קום!!!! עמוד עמוד  ואתה  אם באמת איכפת לך כבוד שמים 
ונגמר במטר  הכל מתחיל  בך!!  אלא  תלוי  אין הדבר  קדימה...  ותזוז  עמוד 
אתה  אם  יקרה!!  זה  תדחוף  אתה  אם  אחר,  אחד  באף  ולא  שלך  שבעים 
אתה  אם  לחכות...  להמשיך  יכול  אתה  לך...  שיקרא  אחר  למישהו  תחכה 
באמת רוצה להמליך את ה' זה רק בתנאי שאתה מוכן להיות המנוע!!! ולא 
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רק המנוע, אלא גם הגנרטור שמפעיל את המנוע... אם אתה יושב ומחכה למישהו 
אחר שיפנה לך ויזום... אה... חלש... אתה עוד סוס עייף... לקב"ה לא חסר נגררים... 
אנרגיה  מקור  אברהם!!!  היה  אחד  צריך  הבריות  על  שמים  שם  להאהיב  בשביל 

מקורי!!!! 
הקצרה  בתקופה  אבל  קצרה,  תקופה  עזריאל  ר'  את  להכיר  זכיתי  כפי שאמרתי, 
הזו נחשפתי לצורת התנהלות שבשעתו הייתה קצת תמוהה בעיני... והיום מהניסיון 
האישי  אני מבין את זה יותר מידי טוב... העניין הוא: שברגע שר' עזריאל החליט 
הכל  את  עשה  מצידו  הוא  אז  שלהבת...  של  סמינרים  לעשות  זה  שמים  שכבוד 
מתחילה ועד הסוף!!! הוא ארגן את זה עד הפרטים הקטנים, ואם הוא פעם ביקש 
ממני להגיע לסמינר... פתאום אני מקבל טלפון... ההלו... הגעתי... אני מתחת הבית 

שלך- באתי לקחת אותך...
אותי??  לקחת  לבא  צריך  הרב  למה  נעים...  לא  הקשר??  מה  הזדעזיתי...  ואני    

חסרים מוניות?? עוד מעט אני כבר אתחיל לחשוב שאני עושה לרב טובה...? 
הוא לא נבהל: יכול להיות!!! לא איכפת לי... מצידי אתה יכול לחשוב שאתה עושה 
זה  הוא  אני  אירוע שלי!!!  זה  עניין שלי!!!  זה  כבוד שמים  צודק!!  טובה!! אתה  לי 
שרוצה להמליך את ה' ואני מתנהג כמו בעל השמחה... ואז כשכבר הגענו לסמינר, 
אני רואה את ר' עזריאל תולה את המודעה של זמני ההרצאות... הגיע השעה של 
ההרצאה... אני נכנס לאולם... ר' עזריאל יושב לבד!!! אולם ריק, והמרצה כבר יושב... 
מחכה שכולם יכנסו... התביישתי בשבילו, לא נעים... לא נעים שהרב מגיע ראשון... 
לא הסכמתי  בחיים  לדבר,  ממני  וכשמבקשים  עזריאל,  מר'  צעיר  יותר  הרבה  אני 
להיכנס ראשון להרצאה... סליחה... קראתם לי לדבר...? רציתם לשמוע אותי?? תנו 
לי מינימום של הכרה ותחכו לי ולא אני אצטרך לחכות לכם... אבל לא!! ר' עזריאל 

מגיע לפני כולם והוא יושב ומחכה להם ואין לו שום בעיה עם זה... ולמה??? 
כי אני היוזם!! אני מצית השלהבת!!! אני לא מחכה לכם שתואילו בטובכם ואז כבוד 
קדושתי יכנס... לא!!! אני לא תחנה שניה!! אני תחנה ראשונה!!! אני פה מתניע את 
וכל  העסק!!! כמובן שאני מאוד רוצה אתכם... רוצה את השיתוף פעולה שלכם... 
הסמינר הזה נועד בשביל זה!!! בשביל לעורר ולחזק ולהתחזק ביחד... אבל אני פה 

בכל מצב!!  הייתי פה לפניכם!!! ואני אהיה פה גם אחריכם!!
זה כמו חתן ביום חתונתו!! כמה שהחתן חשוב כמלך... אבל זה לא סתירה שהוא 
מגיע ראשון לחתונה!! למה?? למה אנחנו לא מקדימים אותו?? לא נראה לך שמן 
הראוי שאנחנו נקדים אותו, ושכשהוא יגיע, יהיה כבר מי שיקבל אותו?? לא!! אין 

צורך!! אתה יודע למה??
כי החתן היום מתחתן!!!! זו עובדה!! כן תבואו, לא תבואו, אני היום נושא אשה!!! 
לכן למרות שאני מאוד אשמח שתשתתפו בשמחתי... ושיהיה פה שמחת חתן... אבל 
אל תחשבו שהאירוע תלוי בכם!!! אני בכל מקרה החתן פה!! הגיע פה לפניכם ואני 
אצא מפה אחריכם... מה שבטוח אני מהערב הזה יוצא עם כלה... בין אם תבואו ובין 

אם לא... 
לברר  צריך  והיה  סמוך...  כנסת  בית  באיזה  יושב  היה  שהחתן  לעצמך  תאר  אבל 
מידי פעם מה קורה... האם העויילם כבר הגיע לחתונה או לא?? אולי נדחה את זה 
בעוד יום... אוי ואבוי אם ככה זה היה נראה... אני מרחם על הכלה שלו... כי זה אומר 
שהחתן הזה לא בכל מחיר מתחתן... הוא צריך אישור מכל מיני גורמים ורק ככה 
הוא שלם עם זה... חתן וכלה שככה ניגשים לחיי נישואין- שהם צריכים כל הזמן 
את ההסכמה והפידבק של אחרים... רכב כזה לא נוסע... לא סוחב... זה רכב שכל 
רגע צריך ללכת למוסך... המנוע שלו מאוד רגיש... כל דבר הכי קטן מדומם מנוע!!! 
את זה ר' עזריאל חינך בעצם ההופעה שלו!!! אני לא מחכה לאף אחד... אני לא 

תלוי באף אחד... אני פה היוזם!!! כי כבוד שמים זה עניין אישי שלי!!!  
 בשעתו לא הבנתי את זה!!! לא הבנתי למה ר' עזריאל הוא תמיד ראשון!! למה הוא 
הולך תמיד קדימה!! למה הוא לא מחכה לפידבק, ומיד ממשיך הלאה... אבל היום 
אוהו... אני מבין את זה יותר מידי טוב... זה לא סוד שרק בארבע שנים האחרונות 
הספקנו לעבור גם שנה שלימה של קורונה וגם חצי שנה של מלחמה... ולאורך כל 
לוגיסטית לערוך סמינרים... בשלב מסוים  התקופות האלו לא התאפשר מבחינה 
אמרתי לעצמי... נו... חייבים בכל זאת לעשות משהו... לפחות לבנתיים עד שהשגרה 
תחזור... אז ישבתי וחיכיתי... חיכיתי שמישהו יפנה אלי... שמישהו מכלל ישראל יקום 

ויזום... אבל אף אחד לא פנה...
'פנוי  טוב... הבנתי שצריך כנראה לרמוז... התחלתי לרמוז לכל מיני אנשים שאני 
בסמינר  שנמסרו  התכנים  את  למסור  מקומות  מיני  לכל  להגיע  אני  להובלה...' 
תקופה,  עוד  עברה  נרמזו...  לא  כנראה  שאנשים  לעשות  ומה  רמזתי...  שלהבת... 
והחלטתי שכנראה צריך יותר מזה... אז יזמתי אני בעצמי!! בפעם הראשונה זה היה 
גיואלדיג... הגיעו הרבה אנשים... בפעם השניה הגיעו קצת פחות... בפעם השלישית 
כבר חיכיתי שיפנו אלי... אז מישהו באמת תפס יוזמה ותפס את העסק לידיים והוא 
פנה אלי... אבל כנראה שהוא לא ידע כ"כ לפרסם ולעשות מצב... אז הגיעו פחות 

אנשים.. ואז ירד לי כל המוטיבציה... וככה נשקע הדבר... 
הנה לך כבוד שמים שתלוי על כרעי התרנגולת... קידרא דבי שותפי... כל אחד מחכה 
שהשני יזיז את עצמו... וגם אז. כשהעסק כבר מתחיל לזוז, גם אז הכל תלוי בהיענות 

של הציבור.

כשככה זה נראה אז כבוד שמים מאוד שברירי... כי... כי אני כל הזמן תלוי בדעת 
אחרים... אני אמנם עושה דברים גדולים... איכפת לי כבוד שמים ואני מעורר נושאים 
זה תלוי בהיענות של  וחשובים שהם נשמת היהדות!! אבל חכה... סו"ס  מהותיים 
הציבור... כי תאר לעצמך שאני אדבר על הנושאים הכי מהותיים ביהדות... ותכל'ס... 
הציבור 'לא יאהב' את זה... הציבור יברח לי... אני אשאר לבד... נו... אז לאט לאט 
כבר  יכול  אתה  וכעת  אוהב...  שהציבור  מה  לפי  התכנים  את  להתאים  מתחילים 
לדמיין לבד לאן זה מתגלגל... תוך תקופה לא ארוכה סמינר שלהבת הופך להיות 
עם שלל תכניות סטנד-אף וזמרים, הומור וכמובן התרמות... מה אפשר לעשות... 

צריך להיות מותאמים לדרישות של הציבור...
זה מה שקורה כשאתה לא היוזם!!! זה מה שקורה כשאתה מחכה שאחרים יזמו!! 
כאן אתה גם יושב ומחכה שמישהו יזיז אותך... וכשהוא כבר מגיע הוא מזיז אותך לאן 
פה צריך מה שנקרא את ה'מבוגר האחראי'!!! וכשאנחנו בעצמנו  שהוא רוצה... 
המבוגרים, אז אצלנו המבוגר האחראי מגיע לידי ביטוי במישהו שמוכן להיות מוביל 
ולא מובל... הוא לא מחכה לאף אחד שידחוף אותו אלא הוא מתניע את העסק והוא 

לא תולה את הקו חשיבה שלו בשום תוצאה...
זה היה ר' עזריאל!! וזו הייתה שירת חייו... הוא לימד אותנו משהו מאוד חשוב:

אם אתה רוצה להפוך את העולם, אתה לא צריך, לא צוות, ולא כסף, ולא שום דבר, 
אתה רק צריך דבר אחד: להאמין בשליחותך!!! ולהיות משוגע על הדבר ולסמן אותו 
במשימת החיים שלך!!! וזהו... זה הדבר היחיד שמפריד בינך לבין יציאה לפעולה... 

אחרי שיש לך את זה, הרי אידך זיל גמור... 
---

אם כבר הגענו לכאן, אז עוד נקודה נוספת... יצא לי פעם להגדיר: מה היה אחת 
מהסודות הצבאיים של ר' עזריאל? קוראים לזה 'צהרים  ט ו ב' !!! 

וכשזה  בקול הלשון..  עזריאל  ר'  ושיעורים של  ועדים  מיני  כל  מוזמן לשמוע  אתה 
ילד  כל  ככה:  עכשיו  טוב!!!  'צהרים-  במילים  פותח  היה  הוא  אז  בצהרים  היה 
ישראלי 'מתחיל' יודע שלא אומרים צהרים טוב אלא צהרים טובים... זה לא עברית 
ניגש  והוא  המעמד  את  מכבד  יותר'  'קצת  היה  עזריאל  ר'  אם  ובינינו...  תקינה... 
בצורה קצת יותר יסודית לרכוש את 'אומנות הבמה וההרצאה', בטח היו מסבירים 
לו ש... שתשמע... קודם כל תלמד לדבר עברית תקינה ואח"כ תתחיל לחזק את עם 
ישראל... ואם ככה הוא היה עושה, סביר להניח שעד עצם היום הזה הוא עדיין היה 
לומד עברית ואיך להרצות נכון ואיך לגרום לאנשים להקשיב... אבל הוא לא חיכה 
ועשה...  קם  הוא  אז  שלי...  התפקיד  זה  ואם  בשליחותו,  האמין  פשוט  הוא  לזה... 

התיישב והתחיל לדבר- צהרים טוב...  
ה'צהרים הטוב' נכנס בראש שלי כהגדרה!!! לכל אחד יש את ה'צהרים טוב' שלו... 

אתה עובד ה' שאיכפת לך מכבוד שמים, והיית רוצה לקום ולפעול ולעשות... נו.. .אז 
איפה זה תקוע? בינינו...  נכון זה תקוע באיזה 'צהרים טוב'?? כל אחד וה'צהרים 
זה  ואצלך  לגמרי תקינה,  לא  בעברית  זה התבטא  עזריאל  ר'  אצל  אז  שלו!!  טוב' 
תקוע בזה שאין לך מספיק סיפורים מעניינים, ואצלי זה מתבטא שאני מפחד שאף 
אחד לא יגיע... כל אחד תקוע ב'צהרים טוב' שלו!! מה שבטוח ר' עזריאל לא חשב 
פעמיים... הוא הבין שזו השליחות שלו... הוא קם ואמר 'צהרים טוב' ולא עניין אותו 
שום דבר... ובאמת שום דבר לא קרה... כולם אהבו אותו גם ככה ואולי דווקא זה מה 
שגרם לאנשים לקבל ממנו כי שמעו פה אמת צרופ בלי גינונים... ואתה מבין לבד 
שאם הוא היה עושה עסק מהפיצ'יפקעס האלו של ה'צהרים טוב' וכדו'... התוצאה 

הייתה לילה טוב... )ואז באמת זה היה לילה טוב ולא לילה טובים( 
ללמדך: אין זמן!!! חייבים לקום ולעשות... אין הדבר תלוי אלא בי, ואני לא תלוי באף 

אחד... 
הוכיחה  שנים  שבאותם  סימפטית  כ"כ  הלא  הדמות  היה  חומייני  עזריאל  ר'  אצל 
יכול בן אדם אחד לעשות... לא מגיע לחומייני לקבל את הפרס הזה!! אנחנו  מה 
יכולים ליצור שיא חדש... לקום ולעשות... אין הדבר תלוי אלא בי- ואני לא תלוי באף 
אחד... וזה עקרוני! אני לא מוכן להיות תלוי במישהו!! כי אז אני אצטרך לפעול ע"פ 

הגחמות שלו... 
גווני  מכל  אנשים  ישנם  היום  עד  מנצחת!!!  האמת  דבר  של  בסופו  תדאג...  ואל 
ולא אחרים!!!  אלו  הקשת שמגיעים לסמינר שלהבת בשביל לשמוע את התכנים 
לא נעים לי... אבל המאמר הזה בעיקר מופנה אלי באופן אישי בתור אחד שזכיתי 
להיות קרוב אליו וכעת לקראת היארצייט אני מכין יותר מידי טוב מה חסר לי... ואם 
עוד מישהו קיבל מזה משהו יהיה זה לעילוי נשמתו הטהורה של ר' עזריאל זצ"ל... 

יהיו  לא  אם  בס"ד  טובה!!  בשורה  ואגב:  השלהבת!!!  את  להצית  נמשיך  בעזה"ש 
הפתעות נוספות בזירה... אי"ה יתחדשו שוב הסמינרים של שלהבת בפרשת אמור 

במלון ניר עציון, פרטים יבואו... לבנתיים פסח שמח וכשר... 

בטח  הציבור  די...  הנושאים...  את  לרענן  קצת  מסוים שהועלתה הצעה  היה שלב 
רוצה לעבור לדיסק הבא... בפרט שיש אנשים שמגיעים כבר בפעם העשירית... בטח 
הם היו רוצים לשמוע משהו אחר.. ומה מתברר?? ההיפך הגמור!! באנו בשביל זה!! 
אנחנו לא רוצים את הקולקציה החדשה, אנחנו רוצים לשמוע את מה שצודק... גם 

אם הוא כבר פחות 'חכם' היום... כי האמת נשארת אותה אמת!!! 



במוצאי שבת האחרון היה כידוע ניסים ונפלאות עצומים... אם היה ישוב 
הדעת, היה צריך להרחיב בזה הרבה מאוד... סו"ס אילו פינו מלא שירה 

כים... אבל ברוח הימים, תרשה לי לשתף אותך בהרגש מעניין: 
מיד מוצאי שבת שמעתי בקו המידע, ואמרו שם שהטיל בדרך... בדיוק 
הדרך,  על  לו  וסיפרתי  מכיר,  שאני  מרומם  ליהודי  להתקשר  לי  יצא 
שאומרים שהמתקפה מאיראן התחילה, והטיל כבר בדרך!!! הוא הרגיע 
אותי ואמר לי: אין מה לדאוג!!! לכל טיל יש כתובת... אין מה לחשוש, אין 
מה לפחד... הכל רשום בשמים, יש את הכתובת המדויקת איפה הטיל 

צריך ליפול... 
אחרי שעתיים, אותו יהודי מרומם בעצמו חוזר אלי... תשמע... הלחץ דם 
שלי עלה!!! מה יש??? אני שומע ש... ש... שזה לא טיל אחד!! אלא 350 

טילים... זה כבר רציני...
אמרתי לו: אבל אז מה... לפני שעתיים אתה בעצמך הרגעת אותי שלכל 

טיל יש כתובת...
בטיל  כשמדובר  זה  כל  כתובת...  יש  טיל  לכל  נכון!!  לי:  וענה  צחק  הוא 
כבר  זה  אוי...  אוי  כתובות!!!!!   350 שזה  מתברר  כעת  אבל  אחד... 
זה  אחד  טיל  טוב...  אחד...  טיל  שיש  לי  אמרת  אתה  כלומר:  מפחיד... 
הכתובת  אהיה  שאני  למה  אז  כתובת...  יש  טיל  לכל  אז  אחת...  כתובת 
המיוחסת הזו... אבל ברגע שמדובר ב-350 טילים... זאת אומרת שיש פה 
350 כתובות... אם זה 350 נמענים... זה כבר מלחיץ... כי לך תדע, אולי אני 

אחת הכתובות... אולי אני אחד ה'מוזמנים', 
עכשיו ככה: אם חבר שלי היה אומר לי את זה... הייתי צוחק... הייתי אומר 
לעצמי: נו נו... הוא יודע לדבר אמונה ובטחון, עד רגע המבחן, ברגע שזה 
אני לשם שינוי...  )אגב:  מתחיל להיות מלחיץ הוא כבר מדבר אחרת... 
מהרגע הראשון הייתי בלחץ... אבל מי שבהתחלה לא היה בלחץ וכשהוא 

שמע ש... שזה 'יותר רציני', זה נראה שהתברר שאין תוכו כברו...(
אבל אמר לי את זה יהודי מרומם!! יהודי שבאמת חי אמונה ובטחון, וזה 
מטיל  לחוץ  אני  אם  בעצם  לעצמי:  חשבתי  פתאום  להרהורים,  לי  גרם 
שנשלח מאיראן, אז מה זה עוזר לי שאתה מרגיע אותי ואומר לי ש'לכל 
יש  ולכל טיל  ואם  נו...  זה אמור להרגיע אותי?  יש כתובת'?? למה  טיל 

כתובת... לכן זה לא יכול ליפול על הראש??
התשובה היא: כפי שאמרתי מקודם, אם אתה חי ללא בטחון בה', וללא 
לפגוע  יכול  שנשלח  שהטיל  היא  המשמעות  פרטית,  בהשגחה  הכרה 
בכל אחד, וכל איום וכל מחלה רח"ל היא משתוללת ויורה לכל הכיוונים 
בכתובת  שמדובר  מבין  שאתה  ברגע  אבל  אחד...  לכל  להגיע  יכול  וזה 
מדויקת!!! זה בבת אחת מרגיע!! כי ברגע שמדובר בכתובת!!!! אז למה 
שאני אהיה הכתובת... אני צריך שגעון גדלות בשביל לחשוב שאני הוא 
ה'מיוחס' שנבחרתי מכולם להיות הכתובת... אז הפחד קיים!!! הוא לא 
נעלם, רק זה עבר מחישוב סטטיסטי לחישוב איסטרטגי... כשאני עושה 
לוטו, אני מקווה שאולי אזכה משיקולי סטטיסטיקה, אולי הזכיה תפגע 
בי... אבל כשראש הממשלה מחפש את מי לבחור להיות 'דובר המדינה', 
יכול  האם  איסטרטגי,  חושב  יותר  אני  סטטיסטי,  חושב  פחות  אני  פה 
להיות שבדיוק אני אבחר להיות דובר המדינה... אז כמובן שזה לא באמת 
בתור  אבל  נתונים...  שום  לנו  אין  שמים,  בחשבונות  כשמדובר  כי  נכון, 

להרגיע, זה בהחלט מרגיע( 
עכ"פ כלפי מה הדברים אמורים??? 

פה בדיוק טמון ההבדל בין גדלות ראשון לגדלות שני בחג הפסח!!!
כידוע: ע"פ קבלה, ליל הסדר מתחלק לשני חלקים!! שני שלבים!! שתי 
מתעסקים  שאנחנו  שונים  מהותיים  נושאים  שני  יש  כלומר:  'ליגות'!! 

איתם בליל הסדר... בשתי רמות שונות!!!

זה  ראשון',  'גדלות  שנקרא  איתו  מתעסקים  שאנחנו  הראשון  הנושא 

אותות  לנו  הראה  אלינו...  התגלה  ה'  מצרים  ביציאת  ה'!!!  מציאות 

האמונה  יסודות  את  ה'!!  מציאות  את  יודעים  אנחנו  ומשם  ומופתים... 

אמור  אני  הסדר  בליל  עולם!!!  בורא  יש  הההלו...  ביותר...  הפשוטים 

לשבת עם הילדים שלי ולספר להם שיש בורא עולם!! הוא חזק!! הוא 

הנושא  זה  עליו...  שיכול  אחד  אף  ואין  יחיד,  והוא  יכול,  כל  הוא  גדול!! 

הבסיסי של ליל הסדר!!! אמונה פשוטה!!! 

זה גדלות ראשון... זה הנושא הבסיסי של ליל הסדר, ליל האמונה!!! נהמא 

דהימנותא!!

זה... אחרי שהפנמנו את הגדלות ראשון, כעת  אלא שאחרי שהבנו את 

אנחנו עוברים לשלב העיקרי, לגדלות שני!!! כן... הבנתי שיש בורא עולם, 

הבנתי שהוא גם חזק והוא יודע להרביץ למצריים ולכל מי שממרה את 

רצונו... תכל'ס... מה כל זה קשור אלי?? מה אתה עכשיו רוצה ממני?? 

במילים אחרות: 'מה העבודה הזאת לכם'??? 

ה' רוצה אותי!!! יש לו משהו איתי!! אני  וכאן אנחנו עוברים לשלב ב'... 

פה הסיפור!!

אל  יכול...  כל  והוא  עולם,  בורא  שהוא  במצרים,  לנו  הראה  שה'  כמה 

תשכח שעד היום בורא עולם לא ראה צורך להראות את זה למישהו... 

אישור  לקבל  בלי  עולם  בורא  בתור  'מסתדר'  עולם  בורא  שנה  אלפים 

הנבראים,  עם  והיכרות  חשיפה  יזם  לא  כה  עד  עולם  בורא  מהנבראים, 

יכול בלי לשתף אותנו... ופתאום הוא הופיע!!! והופיע רק  הוא היה כל 

זה במגמתיות  והוא עושה את  יכולתו...  לנו את  והוא מראה  ואליך  אלי 

רוצה  ה'  הסדר:  ליל  של  השני  החלק  מתגלה  ופה  מתקנת...  ובאפליה 

אותי!!! יש לו משהו איתי!!!

חכמה  לא  עדיין  זה  אבל  עולם!!!  בורא  שיש  למדנו:  ראשון  בגדלות 

גדולה... זה עדיין לא יהודי... גם גוי מבין שיש בורא עולם, והוא גם יודע 

שהבורא חזק ויודע להרביץ... 

אבל בגדלות שני מתגלה שאני הוא הכתובת!! אני הנמען!! לבורא עולם 

הגדול- יש לנו עניין אישי איתי... הוא מעוניין להיחשף אלי... לגלות לי 

כמה הוא גדול... בשביל מה? בשביל שאני אצור איתו קשר... הוא מעוניין 

כשותף  אותי  רוצה  שהוא  ברית  איתי  כורת  אפילו  והוא  איתי,  בקשר 

שלו... זה כבר גדלות שני!!! זה הסיפור הגדול והעיקרי!!! 

 האמונה מספר 1 זה לדעת שלכל כדור יש כתובת!!! והאמונה מספר 2 

זה לדעת שאני הוא הכתובת!! אמנם לא הכתובת של הטיל חלילה... אבל 

אני הכתובת שאלי ה' שולח את המסרים יחד עם הטיל... אז להבין שלכל 

זה ב"ה הבנו... אנחנו מבינים שיש מנהיג לבירה  יש כתובת... את  כדור 

ויש השגחה פרטית... אבל הלאה... להפנים שאני הוא הכתובת!! להפנים 

שאני הוא המיוחס שאיתי בורא עולם מדבר... שכשה' עושה מלחמות 

בעולם, הוא פונה אלי, הוא רוצה אותי, והוא מסמן לי: אתה יכול לשמח 

אותי ולגרום שאני אחמול על מעשי... אל דאגה... הטיל לא מכוון אליך... 

ה' רוצה אותך פה... אבל השריקה של הטיל כן מכוונת אליך... אתה הוא 

הכתובת!!! קבל את המחמאה... גדלות שני. פסח כשר ושמח.. 
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לכל טיל יש כתובת - את זה אני יודע... 

אבל מכאן ועד לחשוב שאני הוא הכתובת???


